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M E M O R A N D U M       2 0 2 4 - 2 0 2 9  
 

Directiecommissie Katholiek Basisonderwijs, Guimardstraat 1, 1000 Brussel 

 
 
 

AAN DE VLAAMSE REGERING 2024 – 2029 
 
 

Geachte leden van de Vlaamse onderwijscommissie, 

Geachte leden van en kandidaten voor het Vlaams parlement, 

Geachte partijvoorzitters, 

 

Naar aanleiding van de komende Vlaamse verkiezingen van juni 2024, heeft de 

Directiecommissie van het Katholiek Basisonderwijs voor de 5de keer een memorandum 

opgemaakt. Dit memorandum is gebaseerd op een bevraging bij de directeuren van het 

Katholiek basisonderwijs in maart 2023. 562 directeuren hebben de enquête beantwoord. 

 

 

Als bijlage bij dit memorandum 2024 – 2029, herhalen we kort het memorandum van 2014 

- 2019 en de realisaties van de huidige Vlaamse regering, waarvoor dank. 

 

 

HET NIEUWE MEMORANDUM VOOR DE LEGISLATUUR 2024 - 2029 

 

1. VOLDOENDE BELEIDSOMKADERING VOOR DE BASISSCHOOL 

 

Wij vragen voor elke basisschool 2 punten per kind op niveau van 

de scholengemeenschap en dit op lineaire wijze (1 kind = 2 punten).  
Hiermee worden dan het leidinggevend, pedagogisch en 

administratief personeel aangesteld, vanuit het beleidsvoerend 

vermogen van de scholengemeenschap, mits overleg met de 

afgevaardigden van het personeel. 
 

Onze belangrijkste vraag blijft meer beleidsomkadering voor het basisonderwijs. Dit 

blijft dan ook onze absolute, prioritaire eis voor de komende Vlaamse Regering.   

 

In de legislatuur van onderwijsminister Marleen Vanderpoorten (1999-2004) was het tekort 

aan personeelsmiddelen al heel duidelijk.  Heel wat directeuren smeekten om hulp en de 

leuze ‘Help, de directeur basisonderwijs verzuipt’, werd door DCBaO gelanceerd en 

tot bij het departement onderwijs gedragen, door een massa directeuren.  Om aan het 

tekort te kunnen voldoen, werden zelfs grote scholen gesplitst (defusie) om zo twee 

instellingsnummers te bekomen met 2 directieambten.  Toen het departement onderwijs 
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ontdekte dat directeuren basisonderwijs op die manier probeerden de beleidsploeg te 

vergroten, werd dit prompt verboden.  Minister Vanderpoorten beloofde echter om via 

scholengemeenschappen (september 2003) een extra puntenenveloppe stimulus toe 

te kennen, zodat scholen voldoende uren beleidsomkadering konden inrichten.  

Vandaag situeren er zich zeker de helft van de scholengemeenschappen onder de 

1.800 leerlingen, wat voor hen onvoldoende punten oplevert om één fulltime 

coördinerend directeur (= 120 punten) aan te stellen. Sowieso is de beloofde 

investering in extra personeelsmiddelen er onvoldoende gekomen.  Vandaag krijgen 

scholengemeenschappen met veel instellingsnummers (per school gemiddeld 180 

leerlingen) ongeveer 1,5 punten per kind (met inbegrip van de ambten directeur).  In 

vergelijking met het secundair onderwijs is dat nog maar de helft. 

 

Door het tekort aan omkadering heeft de directeur het lastig om alle taken uit te voeren.  

Scholen met meerdere vestigingsplaatsen versterken dit probleem nog. Leerkrachten, 

ouders en kinderen hebben in een school nood aan een directeur zonder lesopdracht, 

een administratief medewerker die er van de maandagmorgen tot de vrijdagavond is, 

een zorgcoördinator die permanent ter beschikking is, een ICT-coördinator die niet 

alleen functioneert als technieker, maar eveneens kan ingezet worden om leerkrachten op 

te leiden en te begeleiden in de wereld van de informatica en de educatieve programma’s, 

een mentorcoach om beginnende leerkrachten te coachen en stagementoren te vormen, 

een preventieadviseur om de veiligheid en het welzijn te garanderen, een klusjesman 

om herstellingen uit te voeren…   

 

Aangezien bovenvermelde ploeg slechts in beperkte mate aanwezig is, zijn directeuren 

genoodzaakt om ‘Duiveltje-doet-al’ te zijn (vaak ten koste van hun gezondheid en 

hun privéleven) of kopen zij uren bij vanuit de beperkte werkingstoelagen (wat dan 

ten nadele is van de schoolorganisatie) of maken zij gebruik van BPT-uren (wat dan ten 

nadele is van de klassenorganisatie).  Geen van de opgesomde oplossingen is dus een 

kwalitatieve oplossing. 

 

DCBaO weet dat het onmogelijk is om in alle scholen dezelfde beleidsomkadering te 

voorzien.  Daarom stelt DCBaO dan ook voor om de totale beleidsploeg 

(directiefuncties incluis) te berekenen op het niveau van de 

scholengemeenschap, op basis van het aantal leerlingen en niet meer op basis van 

het aantal instellingsnummers en leerlingen per school.  Wij stellen voor om per kind 

in de scholengemeenschap 2 punten toe te kennen, waarmee dan 3 categorieën 

aan personeel kunnen ingezet worden:  

 

- de leidinggevende-beleidsvoerende ploeg (directeuren en of stafmedewerkers)  

- de pedagogisch-coördinerende ploeg (zorgcoördinatoren, ICT-coördinatoren, 

mentorcoaches…) 

- de administratief-organisatorische ploeg (administratieve medewerkers, 

boekhouders, preventieadviseurs, techniekers,  klusjesmannen…).    

 

We laten hierbij de scholengemeenschap zelf bepalen hoeveel punten er per ploeg 

worden ingezet, zodat alle scholen van de scholengemeenschap kunnen beschikken over 

beleidsondersteunend personeel dat nabijheid biedt voor de vele onderwijstaken die er 

vandaag zijn.   

 

Om te garanderen dat de punten goed besteed worden over alle scholen heen, is er een 

overleg nodig met het overlegcomité van de scholengemeenschap. 

 

In het kader hieronder zie je een vergelijking tussen de situatie (in een 

scholengemeenschap van 900 lln) van 2004, 2024 en de wenselijke situatie (die louter 

een fictief voorbeeld is, aangezien de scholengemeenschap zelf kan bepalen hoeveel uren 

er per ambt worden ingezet). 
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Wij verwijzen bij deze ook naar enkele conclusies van de commissie 

der wijzen die onze vraag (sinds 2004) bekrachtigt: versterk het 
schoolleiderschap in de basisscholen, geef basisscholen een 

enveloppefinanciering, ontkleur de financieringsstromen, voer een 

puntenenveloppe in voor het personeel… 
 

 

 

2. VOLDOENDE LERAREN VOOR HET BASISONDERWIJS 

 

Wij vragen om ingrijpende maatregelen te treffen die het 

lerarentekort in korte tijd drastisch kunnen verminderen.  Wij 
schrijven daarvoor enkele punten op het bord voor het 

lerarentekort. 
 

Leraren die fulltime werken worden extra beloond of vergoed. 

 

Heel wat leraren nemen verlof om de combinatie tussen privé en werk haalbaar te 

maken.  Hierdoor worden heel wat leraren extra ingezet om te vervangen.  Wij stellen 

voor om de fulltime werkende leraren extra te belonen met bv. een premie of extralegale 

voordelen, zodat er minder aanvragen binnen komen voor een verlofstelsel, maar 

waardoor bv. thuis- of andere hulp kan ingekocht worden met een hoger loon.  

Op dit moment worden sommige verlofstelsels voorzien van een premie, waardoor de 

aantrekkingskracht dan ook nog verhoogt. Vraag is of dat nog verantwoord is in deze 

tijden van grote schaarste? 

Wij stellen ook vast dat de mogelijkheden ‘qua duur’ voor verlofstelsels, steeds flexibeler 

kunnen aangevraagd worden, gaande van één week, één maand, 3 maanden, enz. 

waardoor vervangers vinden quasi absurd of onmogelijk wordt. Wij stellen voor om zowel 

de mogelijkheden als het aantal verlofstelsels eerder te beperken. 

Tot slot willen wij het moederschapsbeschermingsverlof ook in vraag stellen binnen 

het kleuteronderwijs.  Leraren krijgen vanaf het 1ste leerjaar geen 

moederschapsbeschermingsverlof, kleuterleidsters wel.  Ook hierdoor hebben we heel wat 

vervangers nodig voor een vrij lange periode, terwijl de leraar in kwestie perfect kan 

functioneren. 

 

1 punt per kind (2004) 900 1,5 punt per kind (2024) 1350 2 punt per kind (20??) 1800

1 FT codi 120 1 FT codi 120 1 FT codi 120

3 FT directeuren 360 3 FT directeuren 360 5 FT directeuren 600

5 PT ZOCO's 214 5 PT ZOCO's 214 5 FT ZOCO's 425

1 PT ICT-coördinator 42 1 FT ICT-coördinator 85 1 FT ICT-coördinator 85

0       mentorcoach 0 1 PT mentorcoach 42 1 PT mentorcoach 42

2 FT administratieven 164 5 FT administratieven 410 5 FT administratieven 410

0       preventieadviseur 0 1 PT preventieadviseur 42 1 PT preventieadviseur 42

0       boekhouder 0 1 PT boekhouder 42 1 PT boekhouder 42

0       technieker 0 15/36 technieker 34 15/36 technieker 34

totaal 900 totaal 1349 totaal 1800

Beleidsomkadering scholengemeenschap 900 lln

LEIDINGGEVEND 
BELEIDSVOEREND

PEDAGOGISCH 
COORDINEREND

ADMINISTRATIEF 
ORGANISATORISCH
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Leraren kunnen 3 diploma’s behalen: leraar-assistent, leraar-bachelor en leraar-

master. 

 

De instroom in de lerarenopleiding daalt jaar na jaar.  Wij stellen dan ook voor om te 

werken met drie soorten diploma’s: de leraar-assistent (graduaat), de leraar-bachelor 

en de leraar master, om zo de markt te verbreden.  Scholieren die het niet zien zitten 

om leraar-bachelor te worden hebben dan nog twee kansen om toch in het basisonderwijs 

terecht te komen: scholieren die het niveau bachelor te moeilijk vinden, kunnen 

heroriënteren tot het niveau leraar-assistent, scholieren die willen gaan voor een master, 

krijgen de kans om dat ook te behalen voor het basisonderwijs.  Drie diploma’s voor de 

basisschool zal de aantrekkingskracht sowieso verhogen en de kwaliteit nog verbeteren.  

Uiteraard verwachten we dan ook dat elk diploma eerlijk wordt betaald volgens eigen 

niveau en verantwoordelijkheid. 

 

Scholen krijgen leraar-assistenten ter beschikking voor de klaswerking. 

 

Hiervoor kijken we naar de Scandinavische landen waar twee personen verantwoordelijk 

zijn voor één klas: een leraar en een leraar-assistent.  Beiden starten ’s morgens het 

klasleven op en gaan door tot net na de middag.  Nadien neemt de leraar-assistent de klas 

alleen over, waardoor de leraar kan schakelen voor overleg rond kinderen, 

personeelsvergaderingen, lesvoorbereidingen of extra opleidingen.  Op het einde van de 

lestijd (werkdag), stappen beiden huiswaarts zonder schooltaken mee te nemen, waardoor 

de combinatie werk-privé terug haalbaar wordt. 

 

Alle niet-ingevulde-vervangingen worden omgezet in punten of 

werkingstoelagen. 

 

Als leraren vandaag niet kunnen vervangen worden, dan komen die middelen niet bij de 

scholen terecht. Wij vragen om die middelen te kunnen ontvangen in punten of 

werkingstoelagen, zodat we toch personeel kunnen aanstellen - ook al hebben ze niet het 

vereiste of voldoende geacht diploma. 

 

De personeelsenveloppe basisonderwijs wordt toegekend via een ongekleurde 

puntenenveloppe. 

 

Gekleurde puntenenveloppes bepalen zeer sterk waar de school specifieke middelen wel 

en niet aan mag besteden. Met een ongekleurde puntenenveloppe (op niveau van het 

schoolbestuur) kan de werkgever veel flexibeler en naar eigen keuze personeel aanstellen 

en betalen, t.o.v. de situatie van vandaag. Hiermee kan je leraar-assistenten aanstellen, 

leraar-bachelors, leraar-masters, maar evenzeer hulp-opvoedend personeel, 

beleidsondersteuners, kinderverzorgsters, zelfs arbeiders of bedienden.  Dit systeem zal 

sowieso kansen bieden om meer volk naar onderwijs te krijgen en vergroot het 

beleidsvoerend vermogen van scholen.  Mocht het hierbij niet lukken om alle punten in 

één schooljaar in te zetten, dan vragen wij om de niet-opgebruikte punten over te 

dragen naar de volgende schooljaren. 

 

De lerarenopleiding wordt aangevuld met 1 jaar (betaalde) stage. 

 

Heel wat leraren branden al op bij de start van hun onderwijscarrière.  Met een beperkt 

aantal stagedagen (en dus weinig praktijkervaring) tijdens de driejarige opleiding, komen 

zij meestal de scholen binnen om titularissen in verlofstelsels te vervangen.  Hierdoor 

komen zij in verschillende klassen of scholen terecht, wat voor hen helemaal niet evident 

is.  Om dit te vermijden, stellen wij voor om de opleiding te verlengen tot een vierjarige 

opleiding waarbij zeker één jaar stage wordt ingebouwd.  Indien de stage kan doorgaan 

als betaalde stage (onder begeleiding van de hogeschool) zal dit geen extra 

lerarentekort creëren.  
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Zij-instromers kunnen tot 20 jaar anciënniteit meenemen uit andere sectoren. 

 

Mensen met ambitie voor onderwijs of mensen die het onderwijs hebben verlaten, bieden 

we best een aantrekkelijk kader aan om die stap te zetten.  Om de loonkloof tussen andere 

sectoren en het onderwijs zoveel mogelijk te verkleinen is het nodig om tot 20 jaar 

anciënniteit mee te kunnen nemen uit andere sectoren.  Op die manier zullen mensen 

van 40+ ook nog kiezen voor onderwijs, terwijl we die anders verliezen. 

 

Leraren die ter beschikking gesteld zijn, voorafgaand aan het rustpensioen, 

kunnen nog onbeperkt bijverdienen. 

 

Leraren die 65 zijn en dus ten volle genieten van hun rustpensioen, mogen vandaag 

zoveel bijverdienen als zij maar willen.  Leraren die ter beschikking gesteld zijn, 

voorafgaand aan het rustpensioen (dus jonger dan 65) mogen maximum 9.850 euro 

(bruto) bijverdienen per jaar.  Dat betekent meestal dat zij amper 4/24 kunnen 

meewerken in een basisschool.  Wij stellen voor om die mensen op TBS ook de kans te 

geven om onbeperkt te mogen bijverdienen in de basisschool. 

 

Het diploma van externe hulpverleners, die werken met kinderen uit de 

basisschool (bv. logopedisten), wordt als voldoende geacht voor het 

basisonderwijs. 

 

Er zijn heel wat externe hulpverleners die op een pedagogisch verantwoorde wijze 

kinderen van de basisschool ondersteunen bij het leren.  De logopedisten zijn hiervan een 

mooi voorbeeld. Deze mensen hebben dikwijls de ambitie om les te geven in de 

basisschool, maar hun diploma wordt niet als voldoende geacht.  Wij stellen voor om 

dit diploma op te waarderen en hen te laten lesgeven in het basisonderwijs, mits de 

passende opleiding via educatief verlof, naar analogie van de zorgsector met het project 

‘kies voor de zorg’ van minister Hilde Crevits. 

 

Wij verwijzen bij deze ook naar enkele conclusies van de commissie 
der wijzen die onze vraag (sinds 2022) bekrachtigt: inzetten op 

werkbaar werk, anciënniteit van zij-instromers tot 20 jaar 
erkennen, invoeren van de leerladder (leraar-assistent – bachelor – 

master), invoering van een inductiejaar, voltijds werk stimuleren… 
 

 

 

3. VOLDOENDE PERSONEEL TER ONDERSTEUNING OP DE KLASVLOER 

 

Wij vragen meer volk op de werkvloer, maar vooral extra 
zorgbegeleiders (fase 0 en 1 van het zorgcontinuüm) en de verdere 

aanvulling van het aantal uren kinderverzorgster, tenzij… de leraar-
assistenten hun intrede zouden doen in het basisonderwijs, naast 

de kinderverzorgsters. 
 

Onze huidige maatschappij, vertegenwoordigd door de Vlaamse Regering, verzwaart 

legislatuur na legislatuur de opdracht van de leraar in het basisonderwijs als gevolg 

van: een groeiend verwachtingspatroon, onderzoeksresultaten die leiden tot 

veranderingen, internationale trends, enz. 

 

Deze taakverzwaring zorgt ervoor dat heel wat leerkrachten gebukt gaan onder stress, 

depressief worden of te kampen hebben met een burn-out.  Het aantal leerkrachten dat 

uitvalt, stijgt hierdoor jaar na jaar.  Dit heeft uiteraard ook een negatieve invloed op 
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het “aanzien”, de “waardering” voor het beroep van ‘leraar’ en vergroot nogmaals het 

lerarentekort. 

Wij vragen om de leraar op de werkvloer te versterken met extra personeel, zodat 

deze mooie job, haalbaar blijft.   

 

Concreet vragen wij dat de leerkrachten tijdens hun werktijd, ruimte krijgen om: 

- te overleggen omtrent kinderen 

- te overleggen omtrent hun (nieuwe) taken 

- zich verder te bekwamen via specifieke opleidingen of nascholingen 

- … 

 

Indien de leerkrachten basisonderwijs meerdere uren per week extra kunnen 

vrijgemaakt worden, zouden ze sterker staan om aan de stijgende verwachtingen te 

kunnen voldoen. 

 

Omwille van het feit dat het aantal kinderen met specifieke noden binnen een steeds 

complexere onderwijswereld groeit, vragen we extra leerkrachten ter 

ondersteuning op de klasvloer. 

 

Als Katholieke Basisschool is het immers onze plicht om alle kinderen een maximaal 

aanbod, aangepast aan hun mogelijkheden en talenten, te geven en dit in functie 

van de leerplandoelen.  

 

Tot slot vragen wij in het basisonderwijs de verdere uitbouw van ondersteunend 

personeel: in het kleuteronderwijs de uren kinderverzorging, in het lager onderwijs 

de invoering van de leraar-assistent.  Wij geloven er zelfs in dat de invoering van de 

leraar-assistent in het lager onderwijs heel wat zaken die hierboven werden vermeld, 

kan oplossen: extra zorg in de klas via co-teaching en extra kansen om de klastitularis 

kindvrij te maken… 

 

Wij verwijzen bij deze ook naar enkele conclusies van de commissie 
der wijzen die onze vraag (sinds 2019) bekrachtigt: inzetten op 

multidisciplinaire teams in de scholen, invoeren van de leerladder 

(leraar-assistent – bachelor – master)… 
 

 

 

4. VOLDOENDE MIDDELEN VOOR DE ORGANISATIE VAN HET BASISONDERWIJS 

 

Wij vragen om de werkingstoelagen voor het basisonderwijs sneller 

en meer te indexeren en dit met terugwerkende kracht tot het jaar 
2008.  Tevens vragen wij om de werkingstoelagen op te trekken, 

indien de verwachtingen in het onderwijs stijgen, zoals de vele 
eisen omtrent digitalisering. Daarnaast vragen wij ook een 

eenvoudig subsidiesysteem (waardoor er niet moet geput worden 

uit de werkingstoelagen) om de infrastructuur te vernieuwen 
volgens de normen en verwachtingen van vandaag en dit zonder 

wachtlijsten en complexe administratie.  
 

Het indexeringsmechanisme heeft sinds 2008 heel wat vertragingen en 

besparingen gekend.  Hierdoor zijn de werkingstoelagen onvoldoende gestegen, 

waardoor de koopkracht door de jaren heen verminderd is. Ook de stijging van de 

lonen voor het arbeidspersoneel is groter dan de stijging van de werkingstoelagen om 
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dan nog niet van de gestegen energiekost te spreken, waardoor de druk op de 

begrotingen steeds groter wordt.  

 

Daarnaast is het zo dat de maatschappelijke verwachtingen t.o.v. het basisonderwijs 

steeds groter worden:  

- methoden evolueren snel en worden steeds duurder,  

- spelmateriaal wordt uitdagender, maar duurder,  

- de digitalisering biedt heel wat kansen, maar is ontzettend duur en kent een vrij 

korte levensduur, waardoor de éénmalige subsidie voor Digisprong niet zal volstaan  

- … 

 

Het basisonderwijs heeft op heel wat locaties een verouderde infrastructuur die destijds 

door de congregaties werd gebouwd.  Hierdoor zijn er ontzettend veel middelen nodig 

om het patrimonium te kunnen vernieuwen en aan te passen aan de huidige normen.  

Kinderen en personeelsleden hebben trouwens recht op eigentijdse gebouwen, maar… 

 

Ondanks alle goede pogingen van de Vlaamse Regering, blijft bouwen voor het 

basisonderwijs een zeer moeilijke zaak:  

- sinds jaar en dag kampen we met een lange wachtlijst (tussen de 15 à 20 jaar), 

- bouwen met DBFM is ontzettend duur 

- bouwen met huursubsidies is beperkt tot 1.000 m² 

- verkorte procedures kunnen niet meer ingezet worden voor nieuwbouw 

- de directe bouwkost is in de laatste legislatuur met 33% gestegen 

- de intresten op leningen zijn van < 1% gestegen tot > 3% 

- … 

 

Wij vragen dus om niet alleen de werkingstoelagen aan te passen volgens de noden 

van deze tijd, maar evenzeer om meer kapitaal te voorzien om onze infrastructuur in 

korte tijd te kunnen vernieuwen volgens de normen van vandaag.  Vraag hierbij is of er 

geen creatieve oplossingen te vinden zijn om een systeem te ontwikkelen dat 

permanent voldoende kansen biedt aan het basisonderwijs om de infrastructuur ‘up 

tot date’ te maken? 

 

Daarnaast zou het ook maar rechtvaardig zijn om een scholengemeenschap te voorzien 

van werkingstoelagen, zodat dit niet moet gevraagd worden aan de participerende 

scholen. 

 

Scholen die voor bepaalde activiteiten afhankelijk zijn van busvervoer, zouden best extra 

compensaties krijgen. 

 

Tot slot zou het goed zijn als de sociale voordelen van gemeentebesturen voor alle 

scholen afdwingbaar worden. 

 

Wij verwijzen bij deze ook naar enkele conclusies van de commissie 

der wijzen die onze vraag (sinds 2019) bekrachtigt: indexeer de 

werkingsmiddelen en voorzie een groeipad… 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

8 

 

5. VEREENVOUDIGING VAN DE ADMINISTRATIE 

 

Wij vragen een vereenvoudiging van de personeelsadministratie en 

de onderwijsadministratie in het algemeen.  
 

Het lestijdenpakket bestaat vandaag uit 9 soorten lestijden en 4 soorten punten per 

basisschool.  Sommige personeelsleden werken in 24-sten, 32-sten of 36-sten.  Het 

TADD-recht wordt toegekend na 290 dagen, de benoeming kan al na 1 schooljaar.  

In sommige verlofstelsels kunnen de vervangers benoemd worden, in andere niet.  De 

soorten verlofstelsels nemen jaar na jaar toe en het aantal opdrachtbreuken hierin 

neemt steeds meer toe.  M.a.w. het toekennen van uren aan het personeel binnen een 

ingewikkelde rechtspositieregeling, zorgt voor een ontzettend zware 

personeelsadministratie in relatie met de werkstations van Agodi.  Dit kan veel 

eenvoudiger als de scholen zouden beschikken over één globale, ontkleurde 

personeelsenveloppe (primair proces) in punten (binnen een flexibel statuut) op 

niveau van de scholengemeenschap, mits een eenvoudige verantwoording (1 A4-

document) omtrent de ingezette punten per soort.  Een verantwoording hoeft immers 

niet gelinkt te zijn aan de zendingen, dat is planlast. 

 

Wat de nieuwe onderwijswetgeving betreft, vragen wij nogmaals om alle nieuwe 

regelgeving ten laatste op 15 mei (belofte en resolutie sinds 2002) aan de scholen te 

bezorgen, na het ondergaan van de onderwijstoets.  Heel wat regelgeving (vooral van 

de federale regering of van Europa) wordt zomaar doorgeduwd naar het basisonderwijs, 

terwijl dat meestal overkill is.  Mocht men de regelgeving (die eerder past in de 

bedrijfswereld) aanpassen volgens de noodzaak van het basisonderwijs, zou de 

administratie al heel wat eenvoudiger zijn.  Een mooi voorbeeld hiervan zijn de fiscale 

attesten voor de kilometervergoedingen en van de aankopen die door de 

personeelsleden eerst werden betaald en dan teruggestort door de school.  Deze fiscale 

attesten leiden in praktijk tot niets, tenzij extra werk voor de administratie. 

 

Wij verwijzen bij deze ook naar enkele conclusies van de commissie 

der wijzen die onze vraag bekrachtigt: vereenvoudiging van de 
bekwaamheidsbewijzen, afschaffing van de TADD-

voorrangsregeling, arbeidsovereenkomst van onbepaalde duur 
vanaf het 3de jaar tewerkstelling, behoud van vastheid van 

betrekking tot 80% van het team, terugdraaien van de vaste 
benoeming na één jaar afwezigheid, afschaffing van de reaffectatie, 

snoeien in de verlofstelsels, bij vertrek (verlof) blijft de benoeming 

maximum 2 jaar geldig, voltijdse benoeming blijft maximum 5 jaar 
geldig bij halftijds werken, leraren affecteren aan schoolbesturen, 

middelen voor vervangingen integreren in een enveloppe, sterk 

vereenvoudigde rechtspositieregeling. 
 

 

Namens de directiecommissie van het katholiek basisonderwijs, 

 

 
Barbara De Vleesschauwer Benny Tarras Lieven Verkest 
Voorzitter Ondervoorzitter Communicatieverantwoordelijke 
  0475.789.404 
  lieven.verkest@skynet.be  

 
 
  

 

mailto:lieven.verkest@skynet.be
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De Directiecommissie van het Katholiek Basisonderwijs (DCBaO) is een adviesorgaan van 

het Katholiek Onderwijs Vlaanderen en is lid van de Adviesraad Basisonderwijs.  DCBaO is tevens 
een informatiekanaal en wordt geïnformeerd over dagdagelijkse ontwikkelingen in het Vlaamse 
onderwijsbeleid (kabinet, administratie, inspectie, Vlaamse onderwijsraad…). DCBaO is een 
klankbord voor al onze directies en geeft feedback inzake de vragen die ze stellen. DCBaO draagt 
zorg voor de belangen van de katholieke basisscholen in het algemeen en voor de noden en 
verwachtingen van de directies in het bijzonder. Ze poogt hierop een adequaat antwoord te geven. 
In die zin verloopt de werking in twee richtingen: bottom-up en top-down.  DCBaO telt volgende 

leden die afgevaardigd worden vanuit de verschillende bisdommen: 
 

- Regio Antwerpen: Jan Cox, Marc Sabbe, Eva Uytdewilligen, Ann Verstappen, Wencke 
Vervecken, Kevin Francken 

- Regio West-Vlaanderen: Bert Vanbosseghem, Lieven Verkest, Benny Tarras, Patrick 
Timmerman, Koen Schelpe en Mathieu Vandevoorde. 

- Regio Oost-Vlaanderen: Bart Mattheeuws, Caroline Van Driessche, Claudio Snauwaert, Joris 
Breynaert, Geert De Corte, Anne Heyndrickx 

- Regio Limburg: Barbara De Vleesschauwer, Bea Slootmaekers, Victor Medaer, Tamara 
Mascia, Stijn Schillebeeks, Ann Claes 

- Regio Mechelen-Brussel: Christel Herbosch, An Biets, Gerda Berghen, Katleen Van Lemmens, 

Wim Van den brulle, Gunter Aerts 
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 Bijlage 1 

 

 

WAT REALISEERDE DE VLAAMSE REGERING VAN HET MEMORANDUM 2014–2019? 

 

 

1. VOLDOENDE BELEIDSONDERSTEUNEND PERSONEEL VOOR DE BASISSCHOOL 

 

Wij vragen voor elke basisschool 2 punten per kind op niveau van 
de scholengemeenschap en dit op lineaire wijze (1 kind = 2 punten).  

Hiermee worden dan het leidinggevend, pedagogisch en 
administratief personeel aangesteld, vanuit het beleidsvoerend 

vermogen van de scholengemeenschap, mits akkoord van het 

overlegcomité. 
 

In 2004 werd er vastgesteld dat de scholen van het secundair onderwijs voor het 

beleidsondersteunend personeel 3 à 4 punten per scholier kregen voor 

beleidsondersteunende taken.  Voor het basisonderwijs was dat 0,9 punten per kind 

(met inbegrip van de directieambten). 

 

Bij het begin van deze legislatuur (2019-2024) kreeg een scholengemeenschap van 1.854 

leerlingen, met 10 onderliggende scholen (wat vrij veel is) 1,3 punten per kind.  Op het 

einde van de huidige legislatuur krijgt dezelfde scholengemeenschap 1,5 punten per 

kind, wat een stijging van 15% betekent en nog maar de helft is van het secundair 

onderwijs. 

 

Sinds 2004 is het aantal punten per kind gestegen met 63,13% of 0,6 punten per kind.  

Dit is een gemiddelde stijging van 0,03 punten per jaar per kind.  Op die manier zal 

het nog 16,6 jaren duren vooraleer de gevraagde 2 punten worden bereikt… 

 

 
 

10 scholen (185,4 lln) + 1 scholengemeenschap (1854 lln)
Jaartal 2004 2019 2024

DIRECTIEAMBTEN + 0% 1326 1326 100,00%
BELEIDSONDERSTEUNING + 142% 0 142 142,00%
ADMINISTRATIE + 0% 451 451 100,00%
ZORCOORDINATIE + 35% 418 566 135,41%
ICT + 57% 94 148 157,45%
AANVANGSBEGELEIDING + 29% 69 89 128,99%

TOTAAL + 15% 1668,6 2358 2722 115,44%
Procentuele stijging t.o.v. 2004 141,32% 163,13%

Punt per kind 0,9 1,3 1,5
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2. VOLDOENDE WERKINGSTOELAGEN 

 

Wij vragen om de werkingstoelage voor de kleuterschool dringend 
op te trekken tot op het niveau van de lagere school. Daarnaast 

vragen wij om de werkingstoelagen terug te indexeren en dit met 

terugwerkende kracht tot het jaar 2008. 
 

De werkingstoelage voor de kleuterschool werd in deze legislatuur (in de namiddag 

van de vorige Vlaanderen Wees Wijs-dag, op woensdag 24 april 2019) opgetrokken 

tot op het niveau van het lager onderwijs, waarvoor dank. 

 

Tijdens de coronacrisis werden er extra middelen voorzien om de nodige materialen 

aan te schaffen. Op het einde van de coronacrisis werden er digimiddelen (Digisprong) 

voorzien om o.a. de kinderen van de 3de graad te voorzien van een laptop.  Daarnaast 

werd er per klas ook een budget voorzien om een volwaardige laptop aan te schaffen 

voor de klastitularis. 

 

Naast de digimiddelen werden er ook middelen voorzien om tegemoet te komen in de 

energiefactuur.   

 

Ook voor de kinderen van Oekraïne werden extra middelen voorzien. 

 

Tot slot werden de werkingstoelagen in januari 2023 voor iets meer dan 7% 

geïndexeerd. 

 

Enkel de update sinds 2008 ontbreekt nog… 
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3. VOLDOENDE MIDDELEN VOOR INFRASTRUCTUUR 

 

Wij vragen een verhoging van de bouwsubsidie (> 70%) en een 

aanvraagprocedure zonder wachtlijsten. 
 

De reguliere wachtlijst telt momenteel 18 à 19 jaren en de subsidie hiervoor is nog altijd 

70%.   

 

Naast het programma van de reguliere financiering, lopen er beperkte programma’s 

zoals: de projectspecifieke DBFM (oproepen afgesloten in vorige legislatuur), Scholen 

van Vlaanderen DBFM (3 oproepen), huursubsidies (6de oproep m.i.v. vorige 

legislatuur) en extra middelen voor capaciteit. 

 

Het totale budget in deze legislatuur werd verhoogd met 500 miljoen tot 3 miljard. 

 

De sterk gestegen bouwprijzen in Vlaanderen (+ 33%) en de gestegen intresten 

voor de leningen bij de bank, maken het de katholieke basisscholen in Vlaanderen sowieso 

steeds moeilijker om met de huidige werkingstoelage te kunnen bouwen… 

 

 

4. VOLDOENDE PERSONEEL TER ONDERSTEUNING OP DE KLASVLOER 

 

Wij vragen om de leerkrachten 2 uren extra kindvrij te maken per 

week,  aangevuld met extra leerkrachten en hulpopvoedend 

personeel ter ondersteuning op de werkvloer. 
 

De vakbondsafgevaardigden (wat DCBaO niet vroeg) werden voor 1 uur per week 

vrijgesteld van klasopdracht. 

 

Daarnaast kreeg 1 op 4 titularissen één extra kindvrij moment per week. 

 

Extra leerkrachten ter ondersteuning op de werkvloer zijn er niet gekomen, maar het 

aantal uren kinderverzorging werd opgetrokken met 68%. 

 

 


